
 

Co nám vzala/přinesla EU?  

  

Kdybych v Evropské unii nebyla a někdo by mi vstup do ní nabídl, souhlasila bych. V 

minulosti se o vstupu Česka do Unie moc neuvažovala, nikdo nechápal, jak bychom se mohli 

srovnávat s takovým Německem, Velkou Británií nebo Francií. Ovšem nejde jen o velikost.   

Unie se snaží sjednotit co nejvíce evropských států. Mimo to poskytuje pomoc, rady a v 

neposlední řadě také finance. Naše republika už z jejích fondů získala okolo třiceti miliard korun. 

Evropská unie přijme pouze takový stát, který je dostatečně vyvinutý, aby splnil její nároky, má 

dobré hospodářství a je ekonomicky na úrovni. Prostě stát, který by dokázal obstát v konkurenci 

zemí, které již členy jsou.  

Z toho jsme mohli mít v minulosti velké obavy. Od té doby, co Češi hlasovali o vstupu do 

Unie, začalo být vše lepší. Myšlenka prostoru bez vnitřních hranic nadchla většinu lidstva. 

Nechápu, jak mohli některé země vstup zamítnout, vždyť to má tolik výhod. Například moci 

bydlet a pracovat v kterékoli zemi EU. To byl podle mého v minulosti dost velký krok. Jednotná 

měna bude také velkým krokem k lepší spolupráci. Vím, že na to si budeme muset chvíli zvykat 

a bude to ze začátku těžké. Klady volného pobytu si neuvědomovali jen ti, co se rozhodli žít, 

pracovat či studovat v jiných zemích  obrovský význam má třeba pro turistiku.  

Dalším důvodem, proč jsem ráda, že patřím do Unie, je že naše malá republika v samém 

srdci Evropy, kterou někde za oceánem ani neznali, je nyní součástí něčeho tak velkého a 

jednotného, kde dostáváme své místo a jsme rovnocenným partnerem pro ostatní se všemi právy 

a povinnostmi.  

Dnes všichni víme, co to Evropská unie je, jak funguje nebo proč vlastně funguje. Proto 

asi, když v televizi slyšíte o Evropské radě a komisi, o předsedovi této komise a jiných 

významných souvislostech s EU, cítíte se být v obraze, něco si z toho vezmete, a to je dobře, 

protože Unie je aktuální, mluví se o ní a mluvit bude.  

Česká Republika vstoupila do unie 1. května 2004 se vším dobrým i zlým, se všemi 

výhodami, ale i nevýhodami. A to, že existují obavy, co s naší republikou dále bude, není jen 

problém naší země. Zatím každá země po vstupu do společenství Evropské unie celkově zbohatla 

a v přítomnosti se jí daří lépe. Jak řekl Marek Eben: „Bylo by hloupé, abychom si ve sjednocené 

Evropě dělali ramena a odmítali její pomoc.“  

A když jsme se tedy jednou rozhodli vstoupit, tak musíme přijmout všechno, to dobré i to 

zlé, a doufat, že to bude lepší a lepší.  
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